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Z ozirom na demonstracije za laško uni

verzo in posebno še z ozirom na predlog 
nemških ustavovercev v gospodski zbornici je 
šel dr. Rybar nemudoma po seji gospodske 
zbornice k ministrskemu predsedniku Bie

nerthu in ga je opozoril, da se italijansko 
vseučiliščno vprašanje dotika tudi primorskih 
Slovanov. 

Kakor Slovenci zase zahtevajo vseuči

lišče tako pripoznavajo v principu tudi vsaki 
drugi narodnosti pravico do vseučilišča. Oni 
smatrajo pa zahtevano italijansko vseučilišče 
kakor eminentuo pospeševanje in jačenje 
italijanskega elementu na škodo tamošnje slo

vanske večine prebivalstva. Ta prednost Ita

lijanom bi bila neopravičena tembolj, ker 
Italijani povsod tam, kjer morejo avtonomno 
odločati o šolskih zahtevah Slovanov — kakor 
na Goriškem v Istri in posebno še v Trstu, 
v kateri mestni občini je zaradi neobstajanja 
deželnega šolskega sveta ustanovljanje šol 
edino le in izključno odvisno od po pretežni 
večini italijanskega občinskega sveta — vztrajno 
in z zasmehovanjem odklanjajo zahteve po 
ustanovitvi celo enostavnih slovenskih ljud

skih šol. 
Z ozirom na to bi se mogli Slovenci 

sprijazniti z ustanovitvijo italijanskega vse

učilišča le tedaj, ako se, bodi od poklicanih 
avtonomnih korporacij, bodi od države, na 
zadovoljiv način ustreže njihovim povserr 
opravičenim zahtevam na polju ljudskega, 
srednjega in strokovnega šolstva. 

Slovenci pričakujejo torej, da bo vlada 
pred privoljenjem v italijanske zahteve delovali 
na Italijane, da oni od svoje strani zadovoljij< 
slovenske someščane glede njihovih zahtev m 
šolskem polju. 

Ministrski predsednik je vzel to izjavi 
na znanje in je pripomnil, d a s e i t a 1 i 
j a u s k o v s e u č i l i š č n o v p r a š a n j e 
k a k o r j e b i l o že o p e t o v a n o na 
g l a š e n o , r e š i l e v s p o r a z u m 
l j e n j u z d r ug i m i p a r 1 a m e n t a r • 
n i m i s t r a n k a m i . 


